



A.PUSHKIN

CHILDHOOD



❖ Pushkin was born in 1799 in Moscow in a poor noble family. Alexander learned to read early and he began to write poems in his childhood. The poet spent the summer months (1805 – 1810) with his grandmother, Maria Hannibal, in the village Zakharov near Zvenigorod. His early childhood experiences were reflected in his first works: "Monk," 1813; "Bova", 1814; "Dream", 1816.

ДЕТСТВО

❖ Пушкин родился в 1799 г. в Москве в небогатой дворянской семье.

Он рано научился читать и уже в детстве начал писать стихи.

Летние месяцы 1805—1810 гг. поэт обычно проводил у своей бабушки, Марии Ганнибал, в селе Захарове около Звенигорода.

Ранние детские впечатления отразились в первых произведениях Пушкина: «Монах», 1813; «Бова», 1814; «Сон», 1816.

HIS LIFE

- ❖ Six years Pushkin spent in the “Tsarskoselsky” Lyceum. Here the young poet survived the events of the Patriotic war of 1812. Here his poetic talent was opened and it was highly appreciated by people.
- ❖ In July 1814 Pushkin appeared in the press in the magazine "Herald of Europe". Pushkin was in the literary society "Arzamas". He deprecated routine and archaic in the literature. The atmosphere of freethinking and revolutionary ideas determined the civil position of the poet in future.
- ❖ In 1816 the poetry of Pushkin changed. Elegy became the main genre for him.
- ❖ Pushkin's poetry is one of the favourite literary creations at present time.

ЖИЗНЕННЫЙ ПУТЬ

❖ Шесть лет Пушкин провёл в Царскосельском Лицее. Здесь юный поэт пережил события Отечественной войны 1812 года. Здесь впервые открылся и был высоко оценён его поэтический дар.

❖ В июле 1814 года Пушкин выступил в печати в журнале «Вестник Европы».

Пушкин был принят в литературное общество «Арзамас». Он выступал против рутины и архаики в литературном деле. Атмосфера свободомыслия и революционных идей во многом определили впоследствии гражданскую позицию поэта.

❖ В 1816 году характер лирики Пушкина претерпевает существенные изменения. Элегия становится основным его жанром.

❖ Поэзия Пушкина является одной из самых любимых литературных творений в настоящее время.

A.PUSHKIN





Good bye